
Prošnja. Slavna okrajna učiteljska društva naj mi blago
vole vrniti izpolnjene izkaze do 10. t. m. 

Jakob F u r 1 a n , 
t. č. tajnik »Slov. učit. dr. v Lj.» 

Občni zbor „Pedagoškega društva v Krškem". Lepo 
število se nas je zbralo 19. pret. m. v Škocijanu. Pravijo, da ta
kega zborovanja še ni bilo kmalu. 

Po običajnem pozdravu nam je poročal tov. predsednik 
H u m e k o zborovanju učiteljstva na Dunaju. V navdušenih 
besedah nam je očrtal postojanko, ki jo je zavzel naš stan. 
Bazsvetil nam je marsikaj nejasnega in posebno poudarjal, da 
je naša rešitev v združenem delovanju v stanu in izven njega. 

Nato nam je tov. nadučitelj Iv. B e n e d i č i č razvijal 
svoje nazore o »pomenu in uporabi šolarskih knjižnic". Po
sebno je poudarjal, da ni šolarska knjižnica namenjena samo 
otrokom. Svoje trditve je utemeljeval s primeri iz prakse, kar je 
napravilo razpravo jako zanimivo. Njegove misli so dale povod 
zanimivi debati. 

S pomočjo skioptikona in prekrasnih koloriranih diaposi
tivov smo se še preselili v vroče in puste pokrajine Maroka, ki 
imajo i lepe, udobne kotiče, kjer se uživa poleg razkošja naj
večje uboštvo, kakor v naših modernih velemestih. Naš vodnik, 
znani predavatelj te vrste tov. str, uč. K. Humek, nam je po
jasnil v svojem točnem in zanimivem predavanju marsikaj. 

Ko smo se povrnili v Škoeijan je predlagal tov. str. uč. 
Magerl: »Novemu odboru naj se naroči, da skrbi za nadaljno 
izobrazbo učiteljstva, posebno mlajšega. V to svrho naj goji po
sebno pedagoška predavanja, ki naj bi dala učiteljstvu natanč
nejši vpogled v »drago" pedagoško literaturo. Predavalo pa se 
naj bi tudi o drugih splošnih znanostih. Za posamezne stroke 
naj si odbor preskrbi referente in nabavi sredstev. Nadalje bi 
bilo dobro razpravljati o politiških vprašanjih, o nastopu izven 
šole ter o narodnem gospodarstvu." 

Po volitvi odbora je imel ta sejo, kjer je izvoljen: Hum
nek, predsednik, Marniček, preds. namestnik in tajnik, gdč. 
Zirerjeva, blagajničarica, gdč. Kobau, Malnerič, Lunaček in 
Bant odborniki. — n— 

Iz naše organizacije. 
Kranjsko. 



Štajersko. 
Kozjansko učit. društvo. Na našem zborovanju 10. no

vembra se je predsednik Grmovšek spominjal umrlih tovarišev 
Fr. Boheima, ki je bil mnogoletni predsednik in po vstopu v 
pokoj častni član našega društva, ter V. Strmška, neustrašenega 
prvoborilca za naše pravice. Slava jima! 

Tov. Moric, naš zastopnik v okrajnem šolskem svetu koz
janskem, piše, da ga srce boli, ker so ga njegovi tovariši po 
krivem obsodili, ko so mu podtikali, da je o času državnozbor
skih volitev agitiral za kandidata »Kmečke zveze". (Beklo seje, 
da je odločno stal na strani naših nasprotnikov.) On izjavlja, da 
se o ̂ času volilnega boja ni udeležil nobenega niti Koroščevega 
niti Žurmanovega shoda. Za slavje Koroščeve zmage ni vedel 
in je le slučajno prišel z orož. postajevodjo g. Eahletom v go
stilnico pri Drofeniku, kjer sta zavzela prostor pri stranski mizi. 
Ko sta spoznala, kaj se obhaja, sta vstala in odšla. S politiko 
se on sploh ne peča, ker je prestar. — Izjava se vzame na 
znanje. 

O zborovanju »Zaveze" v Badovljici sta poročala tovariša 
Ulčar in Jelovšek, o shodu zastopnikov vseh učit. društev av
strijskih na Dunaju pa tov. Hohnjec. 

V odsek za izvenšolsko delovanje učiteljstva za kozjanski 
okraj so bili izvoljeni tov. Šetinc — Prevorje, Jelovšek — Vir
štanj, Ulčar — Kozje in Potočnik — Podsreda. 

Predsednik poživlja navzoče društvenike, naj se v kar naj
večjem številu udeleže občnega zbora »Zveze slov. južnoštaj. 
učiteljev in učiteljic", ki bo meseca decembra v Celju. Največja 
zapreka, ki je tovariši iz drugih okrajev ne občutijo tako hudo, 
je za nas velika oddaljenost od železnice, da je mnogim tova
rišem našega okraja udeležba brez dopusta nemogoča. Prosimo, 
naj si. vodstvo »Zveze" upošteva to dejstvo in d o l o č i 
o b č n i z b o r v b o ž i č n i h p o č i t n i c a h . 

Soglasno se sklene, da pristopi naše društvo kot ud k 
učit. tiskovnemu društvu, in so v ta namen navzoči člani pri
spevali že vsak po 4 K. 

Tov. Jelovšek predlaga, naj bi vsa šolska vodstva naroče
vala svoje tiskovine' pri »Učit. tiskarni", in je bil ta predlog z 
odobravanjem sprejet. 

Tov Hohnjec bodri učiteljstvo k intenzivnemu podpiranju 
»GirilMetodove družbe" in prosi, naj se koncerta, ki se bo vršil 
meseca januarja v prid te družbe v Kozjem, vsi udeleže in pri
vedejo s seboj domače zavedno občinstvo. 


